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Nyt fra regionsformand/Hovedbestyrelsen 
Nyt fra HB: Det har været et par hårde måneder, vi har været igennem i foreningen.  

Foreningen er fortsat præget af, at der ikke er en ledelse til stede. Direktør og 3 chefer er fratrådt 

deres stillinger, og den sidste har også sagt op. Formand Jeanette Præstegaard er derfor fortsat 

personaleleder for sekretariatet. Der arbejdes på at uddelegere noget af ansvaret til et par af 

medarbejderne i de forskellige afdelinger. Derudover går processen med at få ansat en ny ledelse i 

gang inden længe. Stine er med i ansættelsesudvalget ift. direktørstillingen.  

Den eksterne arbejdsmiljøundersøgelse er i fuld gang, og den inkluderer både den politiske 

ledelsen, den fratrådte ledelse, nuværende medarbejdere og tidligere medarbejdere inden for de 

sidste 12 måneder. Resultatet af undersøgelsen kommer d. 18. december. 

Efter repræsentantskabet er der dannet 2 nye foreninger. En brancheforening for primært 

selvstændige uden tilknytning til overenskomsten. Denne er en del SMV (Små og Mellemstore 

Virksomheder). Foreningen er dannet af Mark Ebbesen og Mathias Holmquist. Baggrunden for at 

danne den nye foreningen skulle være utilfredshed med beslutningerne på 

repræsentantskabsmødet. Dog har Mark allerede oprettet foreningen/firmaet i CVR-registret i 

midten af oktober. Altså før repræsentantskabsmødet.  

Forening nr. 2 er Fysioterapeuternes Fagforening, der er en del af Serviceforbundet i FH. 

Foreningen havde stiftende generalforsamling dagen efter repræsentantskabet. Igen med 

begrundelsen om utilfredshed med udfaldet af afstemningerne på deres forslag på 

repræsentantskabsmødet. Formand er Signe Børsting og næstformand er Morten Topholm. 

Foreningen er primært for ansatte i praksissektoren, og deres håb er at kunne lave 

overenskomster for de ansatte i praksissektoren. Vi har efterfølgende fundet ud af, at arbejdet 

med at lave en ny forening har været i gang i et stykke tid.  

I Danske Fysioterapeuter arbejdes der aktivt med at involvere og informere alle 

medlemsgruppering om dét, vi ved på nuværende tidspunkt om de 2 nye foreninger.  

Derudover er der også en brancheforening for klinikejere med tilknytning til overenskomsten på 

vej hos Sundhed Danmark/Dansk Erhverv.      

HB/styregruppen forsøger fortsat at holde gang i strategiprocessen. Vi nærmer os det endelige 

udkast. Strategien bliver opbygget af pejlemærker, ambitioner og en ny grundfortælling. 

Styregruppen havde et kort møde i oktober og skal mødes igen i december. 

Det er reformernes tid, så der er selvfølgelig også fokus på den ny ældrelov, sundhedsreformen og 

uddannelsesreformen.  

 



   

Spørgsmål til mødelisterne: Der var et spørgsmål til døgnmødet på Kragerup Gods. Jeg deltog på 

vegne af Jeanette i et netværksmøde hos Mandag Morgen/Altinget, som blev holdt på Kragerup. 

Netværket er et ledelsesnetværk. 

Derudover var der et spørgsmål til den nationale rehabiliteringskonference i Kolding. Konferencen 

afholdes af Rehabiliteringsforum Danmark, hvor jeg er en del af bestyrelsen. Der var ca. 180 

deltagere, og der var både fokus på praksis, forskning og ledelse inden for rehabilitering. 

Aktuelt fra regionsformanden 
Stine har prioriteret at holde fast i de aftaler, der har været ud af huset, selvom tiden har været 

knap og presset har været stort i den sidste periode. Se mødelisten. 

Arbejdspladsbesøg: Stine har besøgt implementeringsenheden hos PROgrez, 

genoptræningscentret i Næstved Kommune og 2 genoptræningsenheder i Roskilde Kommune. I 

december besøger hun Ringstedhave i Ringsted. 

Har haft møde med den nye regionsrådsformand Trine Birk Andersen. Det var et rigtig fint møde, 

med en velforberedt og nysgerrig regionsrådsformand. Hun noterede sig blandt andet, at vi ikke 

har en praksiskonsulent for fysioterapeuter.  

Ift. direkte adgang er Stine stadig i tæt kontakt med regionen. Der mangler fortsat en godkendelse 

fra Sundhedsministeriet. Måske det hjælper, at projektet er nævnt eksplicit på s. 48 i 

Sundhedsstrukturreformen. Praksiskonsulenten i Region H. (Jesper Ottosen) har tilbudt sin hjælp, 

og den har regionen takket ja til. Derudover er enheden for kvalitet og modernisering også koblet 

på nu. 

Der har været indkaldt til 3-partforhandlinger i Region Sjælland. Det var politisk bestemt, at det 

var psykiatrien, yderområderne og det medicinske/akutområdet, der skulle i spil. Derefter var det 

op til ledelserne på sygehusene at beslutte, hvem de ville indstille. Fysioterapeuterne har fået del i 

midlerne i psykiatrien, på Nykøbing F. Sygehus og på NSR. Nogle af midlerne er givet som faste 

tillæg. Andre som engangsbeløb.  

Diplom i ledelse: Har afsluttet de 3 grundmoduler og 1. valgfag (Ledelse af Implementering) samt 

opstartet 2. valgfag (Forandringsledelse). Der er eksamen d. 20. december. Starter på det 3. 

valgfag til januar (Strategisk ledelse) og tager det afsluttende modul efteråret 2025. Det er 

godkendt fra centralt hold, at de afholder udgiften til det sidste valgmodul og det afsluttende 

modul.  

Budgetopfølgning 
Budgettet ser fornuftigt ud. Der er et brugt 50,8% af budgettet efter 3. kvartal. Husk at få indmeldt 

refusion for møderne. Opfordring til at bruge Acubiz ift. refusion. 

 



Emner til politisk drøftelse 
Evaluering af repræsentantskabsmødet: Afholdelsen af repræsentantskabsmødet d. 8. og 9. 

november 2024 gik ok. Der var en del, der var bekymrede for, hvordan stemningen ville være på 

baggrund af situationen i foreningen. Der var nogle gode debatter/diskussion og stemning var 

overordnet god. Der var enkelte personer undervejs, som var uenige i proces, behandlingen af 

forslag mm, men dirigenten havde godt styr på tingene.    

Regionsbestyrelsen deltog aktivt. Både dem der var fysisk til stede, og dem der fulgte med på 

skærmen.  

OBS på, at AV-centret får slukket lyden til rummet i pauserne. Livestreamingen var generelt god, 

men der må gerne skrues en smule op for mikrofonerne under debatterne. 

Der er et par af forslagene, der kommer til at have betydning for den regionale struktur. Da 

repræsentantskabet skæres ned til 43 pladser, bliver vi 1 mindre i regionsbestyrelsen 

fremadrettet. Desuden ændres længden på den periode man sidder til 3 år fremfor 2 år.   

Fokusområderne: Fokusområderne blev gennemgået og rettet til ift. dagens drøftelser. 

Generalforsamlingen: Afholdes d. 30. april i Ringsted Kongrescenter. Vi beslutter desuden, at vi 

holder jubilæumsarrangementet samme dag.  

Rosa og Simone går i gang med at afsøge markedet for relevante oplægsholdere. Det kunne fx 

være Dennis Nørmark, men han er muligvis for dyr. Malene vil endnu engang gerne hjælpe med at 

forhandle prisen.  

Stine går inden så længe i gang med den skriftlige beretning. Bestyrelsen snakkede lidt om 

indhold.  

Emner til orientering, drøftelse og stillingtagende 
Praktiserende: Kapacitetsplanen er i gang med at blive revideret. Herunder pågår der også en 

diskussion om, hvor mange nynedsættelser af kapaciteter, som regionen og KL vil bakke op om. 

Politikerne og fysioterapeuterne mener, at alle de kapaciteter, som der er udmøntet til Region 

Sjælland, skal udbydes. Det er embedsværket ikke helt enige i. De ønsker, at en del af midlerne 

skal gå tilbage til den fælles ramme. Danske Fysioterapeuter har udarbejder nogle bemærkninger 

til planen, som de gerne have set, at regionen havde eftersendt til kommunerne. Det har regionen 

ikke ønsket, hvorfor Stine har sendt dem afsted til udvalgsformændene for de relevante udvalg i 

kommunerne.  

Klagesag ang. betaling ved for sent afbud. Danske Fysioterapeuter og regionen var ikke enige. 

Jacob problematiserer, at man ikke kan tage betaling på forhånd. Fx ved ”pakkeforløb”.  

Stine har igen fået adgang til First Agenda og dermed til den fulde dagsorden. 

Der er fuld gang i at få kvalitetsnetværkene op at stå rundt omkring i regionen. De har indtil videre 

fået en lidt blandet modtagelse. 



TR, herunder TRR: Der er TR-møde d. 2. december, hvor der er lagt op til en snak om/sparring på 

bisidderrollen, da TR føler sig mere presset på bisidderrollen end tidligere. Da sekretariatet ikke 

kan stille med en medarbejder, har to af de garvede TR tilbudt at lave et casebaseret oplæg, som 

der kan snakkes ud fra. 

Pga. situationen i sekretariatet hjælper flere af de garvede TR/FTR pt. med at svare på 

medlemshenvendelser/passe servicetelefonen.       

Lederområdet: Intet nyt 

Arbejdsmiljøområdet: Stine har rakt ud til Brian ift. at få noget på dagsordenen, men han har 

desværre ikke svaret tilbage.  

Netværkskonsulenten: D. 19. november er der netværksmøde for rehabilitering på ældreområdet. 

Natasha deltager på mødet, så Stine kan give netværket videre til hende. Der er 55 tilmeldte (40 

fysser og 15 ergo’er). Der er oplæg ved Niklas Grundt Hansen om ernæring og styrketræning til 

skrøbelige ældre. 

Der var 16 deltagere til geografiske netværksmøde på Lolland/Falster. Der er udpeget en 

tovholder. 

Der opstartes et myndighedsnetværk og et netværk for cancermamma. Derudover er der 

etableret et netværk for den kroniske smertepatient på baggrund af de medlemsarrangementer, 

der har været om den kroniske smertepatient på Næstved Sygehus.  

Natasha har fået lov til at afprøve en netværkspakke på de nyuddannede i starten af 2025, hvor de 

både får besøg på 7. semester, inviteres til et arrangement lige efter dimissionen og igen 3 

måneder efter endt studie. Er udfordret af, at der kun er få tilmeldinger til det første arrangement. 

Vil forsøge at gennemføre de to andre arrangementer.  

Natasha vil desuden gerne lave en copypaste i Region Sjælland på det arrangement, der har været 

om kulturelle forskelle i Region H. samt et arrangement på tværs af Region Sjælland og Region H 

om fertilitetsbehandling.  

OBS på om seniornetværket skal have et forsøg mere. 

Arrangementspuljen: Vi har brugt en pæn del af arrangementspuljen.  

Der var venteliste til arrangementet om brystopererede i oktober i Ringsted. Der var en del på 

listen fra Region H. Måske skal vi lave et arrangement på tværs af regionerne? Stine er i gang med 

at lave et arrangement om parkinson på SANO til foråret. 

Vi har flere arrangementet, som ikke er blevet til noget endnu (padelarrangement + ost/vin-

arrangement). 

Uddannelse, studerende:  



Vi deltager med nål og skål på begge matrikler i forbindelse med dimissionen til januar. D. 23. 

januar i Roskilde: Lars og Kasper. D. 24. januar i Næstved: Dorte, Marjanne og Malene. Stine sørger 

for merchandise, nåle og taler til begge arrangementer.  

Lars og Stine deltog på KLAR? på Greve Gymnasium sammen med 3 studerende fra Campus 

Roskilde og 1 kommunal fys fra Greve Kommune. Det var en rigtig fin aften. Både de studerende 

og den kommunale fys vil gerne deltage i arrangementet næste år.  

Kickstart din karriere: Stine har besøgt 7. semester på Campus Roskilde, hvor hun afprøvede den 

nye udgave af arbejdsmarkedsorienteringen. Oplægget er nu fyldt med forskellige videoer, 

spørgsmål til de studerende og en afsluttende Kahoot. Der var god feedback fra de 

studerende      D. 3. december besøger Stine Campus Næstved.    

Sociale medier: 1) Repræsentantskabet 2) Arrangementer/netværk (værdien af medlemskabet) 

OBS på GF 3) 3-partsforhandlingerne  

Referat 
Godkendelse af referat: Husk at gå ind og godkende referatet i First Agenda, når I modtager en 

mail med et link til det endelige referat. Tryk på ”referat”, hvorefter I kommer ind på referatsiden, 

hvor I kan trykke på en grøn knap, hvor der står ”godkend”.   

Evt. 

Frem mod næste møde 
Har vi noget til hjemmesiden? 

Evaluering af dagsorden: 

Evaluering af mødet: Simone vil gerne stå for nogle små brain breaks på næste møde. 

Dagsordenpunkter til næste møde:  

Ordstyrer til næste møde:  

  

 

     

 


